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 PROTOKÓŁ  

ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa  

z dnia  30 sierpnia 2016 roku 
Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie   

w godzinach od 14
00

 – 17
40

 

Obecni członkowie komisji, zgodnie z załączonymi listami obecności. Ponadto  uczestnikami 

posiedzenia byli:  

 Pan Jacek Jędraszczyk   - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

 Pan Michał Surma  - Sekretarz Gminy 

 Pani Bronisława  Rogacka  - Skarbnik Gminy 

 Pani Teresa Szablewska  - pracownik Urzędu MiG Żerków 

 Pan Sławomir Waszak  - informatyk Urzędu MiG Żerków 

 Pani Elżbieta Kupś  - pracownik Urzędu MiG Żerków 

 Pan Bartosz Walczak  - Starosta Powiatu Jarocińskiego 

 Pani Honorata Śmigielska - dyrektor Wydziału Rozwoju w Starostwie Powiatowym  

  w Jarocinie 

 Pan Jaulian Zegar   - członek Zarządu Powiatu w Jarocinie 

 Pan Zbigniew Kuzdżał  - członek Zarządu Powiatu w Jarocinie 

 Pani Lidia Purolnik  - dyrektor SZ.P. w Chrzanie 

 Pani Danuta Wilak  - dyrektor SZ.P. w Dobieszczyźnie 

 Pani Mariola Zawal  - dyrektor Sz. P. w Komorzu Przybysł. 

 Pani Alina Kasprzak  - dyrektor Sz. P. w Żerkowie 

 Pan Wojciech Tomalak  - dyrektor Gimnazjum w Żerkowie 

 Pan Mariusz Łyskawiński - redaktor naczelny „Żerków Info” 

 Media    - przedstawiciel: „Gazety Jarocińskiej”  

Temat posiedzenia: 

 

1. Otwarcie i przedstawienie porządku posiedzenia. 

2. Omówienie projektów uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) nieodpłatnego nabycia nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych, 

2) ustalenia stawki opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych na terenie 

Gminy Żerków, 

3) przyjęcia „Planu  Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Żerków”, 

4) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016, 

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2016-2019, 

6) udzielenia bonifikaty na sprzedaż lokali mieszkalnych w Żerkowie przy  

ul. 700-lecia 7, 

7) wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na  

rok 2017. 

3. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2016 roku. 

4. Spotkanie z dyrektorami szkół. 

 przygotowanie placówek oświatowych do roku szkolnego 2016/2017. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad. 1 Otwarcie posiedzenia 
Przewodnicząca pani Barbara Urbańska dokonała otwarcia wspólnego posiedzenia komisji. 

Powitała zebranych w po czym przedstawiła porządek posiedzenia. Radni zaakceptowali 

porządek posiedzenia. 

 

Ad. 2 Omówienie projektów uchwał na XIV sesję Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) nieodpłatnego nabycia nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wyjaśniając, że 

nieruchomości wymienione w projekcie uchwały są własnością Agencji Nieruchomości 

Rolnych znajdują się one w: Śmiełowie, Komorzu Przybysławskim, Przybysławiu 

i Kamieniu. 

Radny Bogdan Bożejewicz zwrócił się z prośbą o udostępnienie map przedmiotowych 

działek. 

Burmistrz odpowiedział, że są te same działki, dla których wcześniej Rada uchwałą 

przyjmowała plan zagospodarowania przestrzennego. Nadmienił, że trzeba się spieszyć 

z podjęciem uchwały, ponieważ Agencja Nieruchomości Rolnych w najbliższym czasie 

będzie przechodziła kolejną restrukturyzację i może się okazać, że dojdzie później do 

sytuacji, że nie będzie z kim podpisać stosownych dokumentów. Dodał, że mapy zostaną 

przygotowane na sesję. 

Wiceprzewodniczący – czy jest plan na wykorzystanie każdej z działek? 

Burmistrz – zostaną zagospodarowane zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami. 

Radna Maria Sołtysiak – czy Gmina będzie starała się o pozyskanie środków na Dom 

Kultury? 

Burmistrz odpowiedział, że Gmina nie otrzyma już żadnych środków na Dom Kultury, 

ponieważ jest to zdewastowany budynek nadający się tylko i wyłącznie do rozbiórki.  

Radni zaakceptowali projekt uchwały. 

   

2) ustalenia stawki opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych na 

terenie Gminy Żerków, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Burmistrz wyjaśnił, że wskazana w uchwale opłata przenosi się na cenę biletów. Stwierdził, 

że uchwała musi zostać podjęta zgodnie z ustawą. W Jarocinie wprowadzono opłatę 0,05 zł. 

Sołtysiak zapytała jaka to będzie kwota? 

Sekretarz poinformował, że  w trakcie przygotowania projektu uchwały opierano się na 

ustawie. Nowe przepisy dotyczące transportu publicznego miały wejść od 2017 roku, jednak 

ich wprowadzenie przesunięto na 1 stycznia 2018 roku. Tego typu opłaty wprowadzono 

w Jarocinie i Pleszewie, przyjęto opłatę po 5 groszy pozostałe gminy nie wprowadziły opłat. 

Radny Bogdan Bożejewicz stwierdził, że z jego symulacji wynika, że będą to bardzo małe 

środki i może rzeczywiście lepiej sobie odpuścić ten temat.  

Sekretarz powiedział, że na sesję zostanie przygotowana szacunkowa symulacja.  

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca przeszła do omawiania kolejnego projektu 

uchwały. 

 

3) przyjęcia „Planu  Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Żerków” 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
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Burmistrz wyjaśnił, że dokument jest obszerny i uwzględnia wszystkie potrzeby, którego 

celem jest określenie wizji rozwoju gminy Żerków w kierunku gospodarki niskoemisyjnej. 

Podkreślił, że Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Poznaniu zaopiniował Plan 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Żerków wraz z prognozą oddziaływania na 

środowisko wskazując na konieczność sprostowania zakresu zadań siłowni wiatrowych 

zlokalizowanych w Ludwinowie oraz dokładniejszego określenia, analizy i oceny wpływu 

planowanych elektrowni wiatrowych na stan klimatu akustycznego. Poinformował, że jeśli 

udałoby się znaleźć środki można by pobudować farmę fotowoltaiczną na potrzeby 

oczyszczalni ścieków. 

Radny Wojciech Raś – jaki jest koszt utworzenia planu? 

Burmistrz – koszty przygotowania Planu wyniosły ponad 20 tys. zł, część środków na ten cel 

udało się pozyskać z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Jeżeli nie mielibyśmy tego dokumentu to nie ma możliwości składania wniosków do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o jakiekolwiek dofinansowanie.  

Wiceprzewodniczący poinformował, że są newralgiczne punkty w mieście gdzie zapylenie 

jest bardzo duże. Zapytał czy będą środki, aby mieszkańcom pomóc w sfinansowaniu 

montażu instalacji gazowych? 

Burmistrz – potwierdził, że rzeczywiście w wielu miejscach zadymienie jest bardzo duże. Da 

się to zauważyć szczególnie w deszczowe, pochmurne i mgliste dni. Dodał, że jeśli zrobi się 

dobrą kalkulację to ogrzewanie gazowe jest porównywalne do ogrzewania węglowego.  

Radna Ewa Marek-Skiba – czy pojawią się programy dzięki, którym będzie możliwość 

dofinansowania przyłączy gazu i montażu instalacji gazowych na prywatnych posesjach? 

Burmistrz wyjaśnił, że programy, które działały w tym względzie udzielając dotacji już się 

zakończyły. Obecnie nie ma żadnych programów, z których można pozyskać środki na ten 

cel, jednak jeśli się pojawią to na pewno gmina będzie się starć o pozyskanie środków. 

Komisja zaakceptowała projekt uchwały.   

 

4) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016, 

Przewodnicząca poprosiła panią Skarbnik o przedstawienie zmian do budżetu w roku 2016. 

Skarbnik poinformowała, że: 

- Wojewoda Wielkopolski zwiększył plan dotacji w dziale 801 o kwotę 42.691,91 na 

wyposażenie szkół w podręczniki i materiały edukacyjne; 

- Wojewoda Wielkopolski zwiększył plan dotacji w dziale 852 o kwotę 983,00 zł na opłacenie 

składki zdrowotnej za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne; 

- Ministerstwo Finansów przyznało Gminie Żerków kwotę 6.000,00 zł na doposażenie szkół 

w pomoce dydaktyczne. 

- po analizie budżetu za I półrocze dokonano aktualizacji planu dochodów;  

- w poszczególnych podziałkach klasyfikacji budżetowej zmniejsza się w części plan 

dochodów, ale znacznie są wyższe dochody niż zostały zaplanowane; 

- Agencja Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Poznaniu zwiększył areał do 

opodatkowania oraz Polskie Górnictwo Naftowe i Gazownictwo S.A. Oddział w Zielonej 

Górze przekazało kwotę opłaty eksploatacyjnej wyższą o 376.390,00 zł w związku ze zmianą 

stawek. 

Skarbnik podkreśliła, że dochody i wydatki zwiększą się ogółem o kwotę 651.072,57 zł 

Ponadto przedstawiła szczegółowo wydatki w poszczególnych działach klasyfikacji 

budżetowej: 

w planie wydatków dokonuje się zwiększenia i przesunięcia kwot w poszczególnych działach 

i rozdziałach klasyfikacji budżetowej: 

1) dział  010 - zwiększa się plan o 5.000,00 zł na wykup gruntu pod przepompownie ścieków 

i 5.500,00 zł - odpis na izby rolnicze; 
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2) dział 700 - zwiększa się plan o 68.726,00 zł, w tym: na remonty mieszkań komunalnych 

w Dobieszczyźnie i Przybysławiu 64.000,00 zł i 4.726,00 zł na opłacenie czynszu dla 

Spółdzielni Mieszkaniowo-Administracyjnej w Raszewach; 

Radny Wojciech Raś – o których budynkach jest mowa, czy od mieszkańców uda się 

odzyskać pieniądze, czy tam już nikt nie zamieszkuje tych lokali? 

Skarbnik poinformowała, że mieszkania zamieszkują głównie emeryci. 

Radny Wojciech Raś – czy nie są oni zobowiązani do uiszczania opłaty czynszowej?, 

dlaczego gmina za nich płaci? 

Burmistrz poinformował, że jest to podobny przypadek, jaki miał miejsce w Chrzanie. 

3) Dział 801 - gmina otrzymała dotację na wyposażenie szkół w podręczniki, ustala się 

dotację dla Stowarzyszenia Edukacyjnego w Lubini Małej w kwocie 2.915,63 zł 

i w Ludwinowie w kwocie 2.574,10 zł, 

 rozdział 80101 - zwiększenie planu wydatków o 30.000,00 zł na zakup pieca, 

zmywarki i szafek do punktu wydawania posiłków budynek na ul. Kolejowej Szkoły 

Żerków oraz 20.000,00 zł na remont dachu budynek na ul. Kolejowej Szkoły Żerków; 

zmniejsza się własne środki o kwotę 10.000,00 zł - zakup pomocy dydaktycznych na 

rzecz innych zakupów, 

 rozdział 80103 - przeniesienie wolnych środków na rozdział 80101, 

 rozdział 80110 - zwiększenie planu wydatków na zakup stolików i krzeseł na 

korytarze w budynku gimnazjum - 17.000,00 zł oraz remont elewacji budynku 

(naprawa szkody po ulewach) - 30.000,00 zł, 

Radny Wojciech Raś – co się tam stało? 

Skarbnik poinformowała, że w trakcie ulewy woda dostała się między mury i elewacja 

odeszła. 

Burmistrz poinformował, że ocieplenie na gimnazjum zamokło i wszystko się odkleiło.  

Radny Wojciech Raś – czy otrzymamy jakieś środki z ubezpieczalni? 

Sekretarz poinformował, że szkoda została zgłoszona. 

Burmistrz dopowiedział, że likwidator był już na miejscu i pozostaje tylko czekać. Dodał, 

że na obecną chwilę wszystko zostało tak zabezpieczone, aby nie zagrażało 

bezpieczeństwu. 

 Rozdział 80114 - przeniesienie wolnych środków na zakup usług pozostałych 

w GZEAS - 1.700,00 zł, 

 Rozdział 80148 - zwiększenie planu o 50.000,00 zł na zakup żywności w stołówkach 

szkolnych i stołówce przedszkolnej, 

 Rozdział 80149 - przeniesienie wolnych środków na wypłatę dodatków 

mieszkaniowych i wiejskich dla nauczycieli w Szkole Podstawowej w Chrzanie - 

700,00 zł, 

 Rozdział 80150 - przeniesienie wolnych środków na wypłatę dodatków 

mieszkaniowych i wiejskich dla nauczycieli w Szkole Podstawowej w Chrzanie - 

1.000,00 zł.  

4) Dział 854 rozdział 85417 - przeniesienie wolnych środków w ramach rozdziału na zakup 

tapet, farb, środków czystości, lodówki do schroniska przy Szkole Podstawowej w 

Żerkowie. 

5) Dział 900 - zwiększa się plan w rozdziale 90001 na bieżące utrzymanie oczyszczalni 

ścieków  

i pomp kanalizacyjnych o 74.657,00 zł, zmniejsza się opłatę o 486,30 zł.  

 Rozdział 90003 zabezpiecza się kwotę 26.000,00 zł na wykonanie opłotowania przy 

ulicy Jarocińskiej. 
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6) Dział 921 - dokonuje się przeniesienia kwoty 10.000,00 zł z opłaty VAT na zakupy 

dotyczące utrzymania sal wiejskich. Natomiast § 6050 zwiększa się o kwotę 300.000,00 zł  

z przeznaczeniem na "Budowę obiektu rekreacyjnego na osiedlu w Żerkowie".  

Radny Wojciech Raś – to już będzie ostateczna kwota, jaką planuje się przeznaczyć na 

budowę obiektu rekreacyjnego na osiedlu w Żerkowie?, 500.000,00 zł to chyba wystarczająca 

kwota? 

Burmistrz powiedział, że za przeznaczone środki planuje się wybudowania boiska w „strefie 

głośnej” ze sztuczną trawą i niestety koszty będą wysokie. 

Radny Wojciech Raś – Panie Burmistrzu, nie damy 2 mln na park rekreacyjny. 

Burmistrz – ja nie mówię, że 2 miliony, bo do 2 milionów jeszcze 1,5 brakuje. 

Radny Wojciech Raś – i na pewno tego 1,5 mln nie będzie. 

Radny Bogdan Bożejewicz zwrócił się z zapytaniem na co zostają przeznaczone środki 

w dziale 80149 i z działu 80150 w Chrzanie? 

Skarbnik wyjaśniła, że nauczycielom uczącym dzieci specjalnej troski na wioskach 

przysługuje dodatek wiejski, dział 80149 dotyczy oddziałów przedszkolnych, natomiast dział 

80150 dotyczy oddziałów szkolnych. 

Wiceprzewodniczący zapytał na co zostanie przeznaczona kwota 300 tys. zł i kiedy rusza 

inwestycja? 

Burmistrz wyjaśnił, że pozwolenie jest już w Starostwie i czeka na odbiór, zadanie będzie 

etapowane. Pierwszym planowanym zadaniem będzie budowa boiska w standardzie boiska 

w Dobieszczyźnie. Boisko będzie miało nawierzchni ze sztucznej trawy oraz zostanie 

opłotowane. 

Przewodnicząca zwróciła uwagę, że jako pierwszy miał powstać plac zabaw. 

Burmistrz powiedział, że trzeba poczekać i sprawdzić ile zostanie środków, ponieważ środki 

są jakie są, plac zabaw planuje się zrobić na skarpie, gdzie będzie można zamontować rynny 

do zjeżdżania.  

Wiceprzewodniczący – czyli kiedy ruszy inwestycja? 

Burmistrz powiedział, że najprawdopodobniej w następnym tygodniu zostanie ogłoszony 

przetarg. 

Radny Wojciech Raś - ile docelowa planuje pan przeznaczyć na ten „Plac niezwykły”, 

ponieważ obecnie na boisko planuje się przeznaczyć 300 tys., następnie planuje się wykonanie 

placu zabaw. Jaki ma być ogólny koszt? Powiedział, że pan A.  Maleszka mówił, że będzie to 

kwota ok. 2 mln. zł. Radni twierdzili wtedy, że to będzie dość duża kwota  

Burmistrz powiedział, że wszystko w tej kwestii można regulować, po prostu zależy co będzie 

robione. Dodał, że plan jest ambitny, ale od nas zależy co zrobimy. W pierwszym etapie 

zostanie zrobione boisko. Dyskusyjną sprawą stanowi przejście, kładka nad ulicą Asnyka , ale 

można wszystkie zadania przedyskutować.  

Wiceprzewodniczący powiedział, że zamiast przejścia nad ulicą można zrobić tzw. 

półwysepki na jezdni, co wymusi na kierowcy ograniczenie prędkości. 

Burmistrz powiedział, że można się nad takim rozwiązaniem zastanowić. 

Radny Jan Barański – gdzie jest robiony remont mieszkania w Dobieszczyźnie? 

Skarbnik – remont mieszkania robiony jest w budynku na krzyżówce. 

Radny Jan Barański zwrócił się z zapytaniem czy gmina opłaca energię za korytarze w tym 

budynku? 

Skarbnik powiedziała, że płatnikiem energii na korytarzach jest gmina. 

Radny Andrzej Stachowiak  powiedział, że nie rozumie dlaczego gmina pokrywa koszty 

energii zużytej na korytarzach w budynkach komunalnych, powiedział, że jest to pewnego 

rodzaju wspólnota i mieszkańcy powinni sami to pokrywać. Stwierdził, że według niego nie 

jest to uzasadnione, ponieważ w blokach, gdzie są wspólnoty mieszkaniowe każdy płaci sam 

za siebie. 
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Burmistrz wyjaśnił, że na korytarzach w budynkach komunalnych jest osobny licznik. 

Sekretarz wyjaśnił, że 99% mieszkań administrowanych przez spółdzielnię jest własnością 

mieszkańców, którzy nie płacą czynszu tylko koszty administrowania. Natomiast jeśli jest 

budynek gminny to mieszkaniec wynajmujący płaci za mieszkanie, a korytarz i np. piwnica są 

gminne, w związku z tym gmina jest zobowiązana to opłacać. 

Radny Janusz Szóstek stwierdził, że wszystkie mieszkania komunalne trzeba jak najszybciej 

sprzedać. 

Radni zaakceptowali projekt uchwały. 

 

 

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2016-

2019, 

Przewodnicząca poprosiła o wyjaśnienia panią Skarbnik. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w związku z tym, że w budżecie przeznacza się większe 

nakłady na budowę „Parku niezwykłego”, zmianie ulega WPF. Inne zmiany nie zostają 

wprowadzone. 

Radni zaakceptowali projekt uchwały. 

 

  

6) udzielenia bonifikaty na sprzedaż lokali mieszkalnych w Żerkowie przy  

ul. 700-lecia 7, 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Wojciech Raś zwrócił się z zapytaniem jaką bonifikat planuje się udzielić?  

Burmistrz poinformował, jakich bonifikat rada udzielała  wcześniej. Przy sprzedaży mieszkań 

na wsiach obowiązywała bonifikata 90%, natomiast przy sprzedaży mieszkań w tzw. domu 

nauczyciela bonifikata wynosiła 30%. Mieszkańcy początkowo byli zbulwersowani faktem, 

że muszą wykupić mieszkania za 70% wartości, jednak wszyscy w terminie kupili i na obecną 

chwilę są zadowoleni. W budynku przy ul. 700-lecia tzw. „budynku pocztowca” znajdują się 

4 mieszkania. Wycena dla wszystkich lokali jest porównywalna, ponieważ maja zbliżony 

metraż, w budynku nie ma instalacji gazowej, jest on co najmniej o 50 lat starszy od domu 

nauczyciela. Lokatorzy w pomieszczeniach mają piece centralne. Mieszkania zostały 

wycenione wraz z udziałem w gruncie o powierzchni 2200 m
2
, na mieszkanie przypada 

550 m
2
.  

Burmistrz poprosił radnych o przedstawienie propozycji, dotyczących wielkości bonifikaty. 

Radna Maria Sołtysiak zwróciła się z zapytaniem, co z działką, która była przeznaczona pod 

miejsca postojowe? 

Burmistrz wyjaśnił, że działka należy do gminy, obecnie toczy się sprawa w sądzie 

administracyjnym. Dodał, że gminie zależy na tym, aby jak najszybciej sprawę załatwić, 

ponieważ w najbliższych dniach parking będzie potrzebny dla pracowników przedszkola oraz 

dla rodziców dowożących dzieci. 

Radni zwrócili się z zapytaniem do Burmistrza jaka jest jego propozycja w sprawie 

bonifikaty? 

Burmistrz poinformował, że proponuje 40% bonifikaty. 

Radny Andrzej Stachowiak zaproponował 50% bonifikaty. 

Radny Bogdan Bożejewicz zwrócił uwagę, że 50% bonifikaty to zbyt dużo, ponieważ do 

mieszkania przynależy jeszcze sporo gruntu. 

Radna Maria Sołtysiak stwierdziła, że 40% bonifikaty jest wystarczające. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz stwierdził, że  takie małe działki to tylko problem. Nadmienił, 

że w Śmiełowie jest podobnie na takich małych działkach rosną tylko chwasty i brakuje 

chętnych do sprzątania. 
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Większość radnych opowiedziała się za udzieleniem 40% bonifikaty. 

   

 

 

7) wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na  

rok 2017 

W związku z omówieniem w/w projektu uchwały na posiedzenie został zaproszony Starosta 

Powiatu Jarocińskiego pan Bartosz Walczak wraz z przedstawicielami z Powiatu. 

Przewodnicząca powitała gości i poprosiła Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz wyjaśnił, że Starosta przyjechał przedyskutować temat planowanej od dość dawna 

realizacji przebudowy drogi Żerków- Kamień-Dobieszczyzna-Grab-Sucha aż do granicy 

z Gminą Kotlin. Starosta wystąpił z propozycją podziału kosztów w związku z możliwością 

pozyskania środków od Wojewody Wielkopolskiego z Programu  Przebudowy Dróg Lokalnych 

i Modernizacji Systemów Komunikacyjnych. Maksymalne dofinansowanie jakie można uzyskać 

z budżetu Wojewody Wielkopolskiego wynosi 50% jednak nie więcej niż 3 mln zł. Jednak, aby 

uzyskać dofinansowanie najwyższą kwotę dofinansowania konieczne jest wykazanie udziału 

własnego. Dodatkowe punkty w rankingu wniosków można pozyskać dzięki pomocy finansowej  

między samorządami. 

Burmistrz nadmienił, że trzeba się spieszyć, ponieważ do 15 września cała dokumentacja musi 

zostać złożona. Pierwotnie zamysł był taki, że droga ma być robiona na odcinku ponad 10 km od 

Żerkowa do końca Gminy w kierunku Czermina szacowany koszt inwestycji wynosił około 10 

mln zł. Po uzyskaniu środków od Wojewody pozostanie 7 mln, rozkładając to na Gminę Żerków 

i Starostwo Jarocin czyli przypada po 3,5 mln na samorząd.  

Burmistrz poinformował, że do Starosty zostało wystosowane pismo z informacją, ze Gmina 

Żerków może  przystąpić do takiego układu, jednak Starostwo również musi zobowiązać się do 

udzielenia pomocy finansowej na przebudowę drogi Lisew-Ludwinów. Powiedział, że chciałby 

przekonać radnych do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Jarocińskiemu.  

Burmistrz powiedział, że budżet Gminy Żerków na kolejny rok jest napięty, ponieważ planuje 

się modernizację oczyszczalni ścieków w Raszewach, modernizację Stacji Uzdatniania Wody 

w Podlesiu, jednak budowa drogi jest również bardzo ważnym przedsięwzięciem. Poinformował, 

że pewne sugestie były przedstawione Panu Staroście, jednak konkretne decyzje nie zapadły, 

w związku z powyższym należy to przedyskutować ponieważ sesję, na której uchwała musiałaby 

zostać podjęta planowana jest na 2 września. Poprosił o zabranie głosu Starostę Powiatu 

Jarocińskiego 

Pan Marcin Walczak Starosta Powiatu Jarocińskiego  – rozmowy były prowadzona od 

dłuższego czasu. Kwota 3,5 mln zł jest kwotą kosztorysową przed przetargiem, jednak po 

przetargu może się ona obniżyć. Poinformował, że Starostwo pokryło koszty sporządzenia 

dokumentacji. Poinformował, że na początku kadencji ustalono, że schetynówki i inne 

strategiczne drogi wymagające modernizacji będą robione przy zaangażowaniu połowicznym 

samorządów gmin i Powiatu przy pozyskaniu środków zewnętrznych. Środki pozostaną na 

terenie gminy i to niezależnie czy jest to droga powiatowa czy gminna. Dodał, że przed gminą 

Żerków i Starostwem Powiatowym stoi bardzo duże wyzwanie polegające na budowie ścieżki 

rowerowej. Oddanie ścieżki do użytku planuje się przed wakacjami 2018 roku. Powiedział, że 

jeśli planuje się takie duże inwestycje, to wszyscy powinni się traktować równo, jako przykład 

Starosta podał inwestycję dotyczącą budowy drogi w Kotlinie. Wójt Kotlina dysponujący takim, 

a nie innym budżetem, zrealizował wraz z Powiatem przy zaangażowaniu środków   budżetu 

Gminy Kotlin odcinek drogi o długości kilometra. Następnie poinformował, że Jaraczewo 

zrezygnowało z realizacji zadania drogowego i przypuszczalnie podejdziemy w przyszłym roku. 

Zaproponował, aby zabezpieczyć wymagane kwoty w budżetach samorządów, aby udało się 
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maksymalnie wykorzystać punktację umożliwiającą uzyskanie dofinansowania. Rozpiszemy 

przetarg i sprawdzimy oferty czy stać budżet na realizację planowanego zadania. Poinformował, 

że Powiatowi zależy na wypracowaniu wspólnego stanowiska. 

Burmistrz przedstawił informacje o planowanej inwestycji na terenie gminy Żerków dotyczącą 

przebudowy drogi Lisew-Ludwinów. W związku z tym zwrócił się z prośbą do Powiatu 

o udzielenie pomocy finansowej na realizację zadania. Dodał, że droga Lisew-Ludwinów jest 

najgorszą pod względem technicznym drogą na terenie gminy Żerków. 

Przewodnicząca – czy jest możliwość zabezpieczenia środków w budżecie powiatu na pomoc 

finansową dla Gminy Żerków? 

Julian Zegar – zrozumiałem, że gmina Żerków chciałaby żeby to zamienić my-wy. Tak 

zrozumiałem i chyba dobrze zrozumiałem? Burmistrz od nas chce milion tu będzie dane 1,5 mln 

czyli praktycznie nie dajecie nic. 3,5 mln ma być na inwestycje, ale jak pieniążki spadną gmina 

da milion i my damy milion i wtedy będzie oznaczało pół na pół. W innych gminach jak do 

takiego czegoś dojdzie, to np. Kotlin też tak powie, że my też dajemy wam 300 tys., wy nam 300 

tys. i róbmy drogę taką, którą chcą w Kotlinie. Jaraczewo też tak powie, z tego będzie wynikać, 

że jesteśmy na zero i wszystko daje powiat. A tu chodzi o to, że wy państwo macie nam zapewnić 

jak nam dacie te 3,5 mln, to my ten milion dajemy, a jak nie 3,5 mln to my miliona nie dajemy.  

Burmistrz – powiedział, że Powiat wspólnie z gminą Żerków chce zrobić drogę. Według 

wstępnych wyliczeń kosztorysowych inwestycja ma kosztować 10 mln. Po przetargu kwota 

może znacznie się obniżyć, 3 mln daje wojewoda, a pozostałą kwotę dają jednostki 

samorządowe. W związku z powyższym ja mam podobny wniosek i podobną prośbę, ze my 

chcemy zbudować w tym samym czasie startując do tego samego konkursu z wnioskiem 

mniejszym i tańszym  i tutaj wasz udział na razie papierowy jest w wysokości 500 tys. zł. Czyli 

o taką uchwałę Powiatu proszę.  

Pan Bartosz Walczak –  czyli konkludując Panie Burmistrzu, Gmina Żerków zwraca się do 

Powiatu o 500 tys. zł na  wniosek, który składacie jako gmina do schetynówek, my jako Powiat 

zwracamy się do Państwa o 3,5 mln na papierze też na wniosek, który składamy do schetynówek. 

Czy to byłaby dla Państwa wersja do zaakceptowania?  

Pan Julian Zegar – powiedział, że nie widzi żadnego problemu jeśli Gmina Żerków da 3,5 mln to 

Powiat bez problemu milion. Trzeba pamiętać, że kwota po przetargu spadnie. 

Pan Zbigniew Kuzdżał – trzeba pamiętać o tym, że jest to pierwszy etap. Jeśli dojdzie następny 

etap z Kamienia czy Dobieszczyzny do Parzewa to droga będzie musiała zostać wykończona 

całościowo. Może dojść do sytuacji, że po przetargu okaże się, że środki konieczne do 

przekazania z Gminy Żerków na dwa etapy inwestycji zamkną się w 3 mln zł. Podkreślił 

ponownie, że należy pamiętać, że na obecną chwilę jest mowa o pierwszym etapie.  

Pani Honorata Śmigielska poinformowała, że wyceny jeszcze trwają jednak można się odnieść 

do dotychczasowych kalkulacji wykonanych porównywalnie do ostatnich inwestycji drogowych. 

Cała inwestycja na trasie Żerków- Żółków-Ludwinów-Kamień-Dobieszczyzna aż do granicy 

powiatu w kierunku Grabu wynosi około 10 km i szacowany kosztorysowy koszt może wynieść 

około 15 mln. Ze strony Starosty i pana Z. Kuzdżała padła propozycja żeby inwestycja była 

etapowana. Dzięki takiemu rozwiązaniu jest możliwość pozyskania od Wojewody łączni 6 mln 

zł na każdy etap po 3 mln. Wojewoda przyznaje 50% wartości zadania natomiast nie więcej niż 3 

mln. Przyjmując, że szacowany kosztorysowo odcinek 10 kilometrowy wynosi 15 mln, jeśli  

jednak po przetargu kwota obniży się do 12 mln to Wojewoda nie przekaże połowy środków 

tylko 3 mln. Dzięki etapowaniu będzie możliwość pozyskania większej ilości środków, 

ponieważ w kolejnym roku rozpoczynając drugi etap będzie możliwość składania kolejnego 

wniosku o dofinansowanie. Trudno powiedzieć, którędy będzie przebiegał drugi etap czy 

w kierunku Grabu, czy też do Suchej, czy do Parzewa w kierunku drogi wojewódzkiej, jednak to 

jest temat do dyskusji w późniejszym terminie. Drugi etap nie musi być kontynuacją pierwszego 

i nie musi przebiegać po drodze z tym samym numerem. Jest możliwość zaplanowania drugiego 
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etapu od Kamienia przez Dobieszczyznę w kierunku Suchej i Parzewa. Obecnie najważniejsze 

jest ustalenie przekazania środków, na etapie składania wniosków udział partnera we wkładzie 

własnym liczony jest od wartości kosztorysowej, a nie poprzetargowej, ponieważ będzie ona 

dopiero znana wiosną następnego roku. Kosztorysowo wykonanie pierwszego etapu na odcinku 

Żerków-Kamień wynosi 10 mln.  

Pani Honorata Śmigielska - w odniesieniu do obecnie realizowanej inwestycji drogowej 

polegające na przebudowie drogi Witaszyczki-Zakrzew na odcinku porównywalnym do 

planowanego odcinka w Gminie Żerków kosztorysowo jest podobnie, a oszczędności po 

przetargu były znaczne. Dodała, że w kwocie kosztorysowej zawarta jest towarzysząca 

infrastruktura. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz – czy ta droga będzie poszerzana? 

Pani Honorata Śmigielska – tak, jej obecna szerokość wynosi 5,5 m planuje się poszerzenie do 6 

metrów.  

Radny Jarosław Kasprzak – ta droga będzie łączyła się z gminą Kotlin, czy oni mogą mieć 

współudział przy budowie drogi? 

Pan Bartosz Walczak powiedział, że to jest zaliczane do drugiego etapu.  

Radny Wojciech Raś stwierdził, że wykonanie drogi z całkowitą infrastrukturą jest 

uwzględnieniem sugestii radnych. Powiedział, że rzeczywiście bardzo dobrze jest etapować 

budowę drogi jednak z pełną infrastrukturą.  

Pani Honorata Śmigielska powiedziała, że 1 mln czy nawet 1,2 mln za kilometr drogi z pełną 

infrastrukturą nie są wysokimi kosztami. 

Radny Janusz Szóstek stwierdził, że odcinek Dobieszczyzna-Sierszew  będzie odcinkiem 

najdroższym, ponieważ jest to odcinek przechodzący przez całą wioskę następnie przez drogę 

krajową i do samego Parzewa. Stwierdził, że należy ustalić czy droga powinna być remontowana 

od Kamienia do Robakowa w kierunku Grabu, czy przez Dobieszczyznę do Sierszewa. 

Pan Zbigniew Kuzdżał powiedział, że realizacja drogi miała być wykonana w dwóch etapach. 

Etap pierwszy miał być od Żerkowa do Grabu, jednak Starosta Pleszewski poinformował, że nie 

są zainteresowani pociągnięciem dalszego odcinka drogi dochodzącego do drogi konińskiej. 

W związku z tym najprawdopodobniej zostanie wycofany odcinek do Grabu i droga zostanie 

zrobiona na odcinku od Dobieszczyzny do Parzewa.  

Radni uznali, że droga idąca przez Dobieszczyznę jest zdecydowanie lepszym rozwiązaniem. 

Pan Zbigniew Kuzdżał w odniesieniu do Dobieszczyzny powiedział, że w Dobieszczyźnie jest 

już położna wcześniej część chodników, natomiast jeśli chodzi o resztę to trzeba czekać na 

projekt jednak wszystko zależy od środków. 

Radna Maria Sołtysiak stwierdziła, że niepokojący jest fakt, że nie można ustalić która droga 

zostanie przebudowana czy od Dobieszczyzny w kierunku Grabu, czy  od Dobieszczyzny 

w kierunku Parzewa. Dodała, że podobnie było przy budowie drogi Żerków-Mieszków, przy 

przekazaniu środków przebieg był ustalony inaczej, a w trakcie realizacji inwestycji został 

wyremontowany odcinek Żerków-Cielcza. Stwierdziła, że Powiat powinien zadeklarować na 

obecną chwilę, gdzie zostanie wykonany drugi etap drogi, czy w kierunku Grabu, czy przez 

Dobieszczyznę. 

Pan Zbigniew Kuzdżał powtórzył, że jeżeli starczy środków będzie robiona droga do Grabu, do 

granicy powiatu, ale jeżeli nie starczy środków to będzie robiona droga przez Dobieszczyznę do 

Parzewa, ponieważ jest to zdecydowanie ważniejsza droga. 

Burmistrz zwrócił się do pani Honoraty Śmigielskiej, żeby w projekcie uwzględnić odpowiednią 

szerokość drogi umożliwiającą namalowanie pasów.  

Pan Bartosz Walczak stwierdził, że liczy na to, że po przetargu zostaną wolne środki i będzie 

możliwość zrobienia tego w następnym roku. Jeśli Wojewoda przekaże środki to z pewnością 

będzie wtedy robiony w drugim etapie odcinek drogi przez Dobieszczyznę, ponieważ jest tam 

większe skupisko mieszkańców. 
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Burmistrz powiedział, że Powiat pleszewski dojazd do drogi wojewódzkiej ma zrobiony, 

a o modernizację odcinka przez Robaków muszą jakoś się postarać. 

Radny Janusz Szóstek stwierdził, że działania Powiatu idą w dobrym kierunku, jednak należy 

ustalić przed podjęciem uchwały przebieg przebudowywanej drogi. Nawiązał do budowy drogi 

przez Stęgosz, która miała być przebudowywana w kierunku Mieszkowa, a w trakcie prac 

zostało to zmienione i przebudowywano drogę w kierunku Cielczy. 

Radny Wojciech Raś powiedział, że pan Kuzdżał jasno przedstawił, że jeżeli starczy środków to 

droga będzie modernizowana w kierunku Grabu, a jeśli nie to będzie przebudowywana droga 

przez Dobieszczyznę w kierunku Parzewa. 

Pan Julian Zegar odnośnie przebudowywanej drogi  w kierunku Mieszkowa powiedział, że 

decyzja o przebudowie odcinka w kierunku Cielczy zamiast Mieszkowa została podjęta z uwagi 

na fakt 2,3 tys. osób zamieszkujących miejscowość.  

Przewodnicząca podkreśliła, że drogą do Mieszkowa bardzo dużo mieszkańców z Gminy 

Żerków dojeżdża do stacji PKP w Mieszkowie czy do Leszna. 

Radny Wojciech Raś zwrócił uwagę, że przebudowana droga w kierunku Cielczy nie jest 

przedmiotem dyskusji. 

Pan Julian Zegar powiedziała, że raczej nikt z Żerkowa nie dojeżdża do Poznania przez 

Mieszków. 

Sekretarz podkreślił ponownie, że ludzie tą drogą dojeżdżają do Leszna, Jaraczewa oraz na 

dworzec PKP w Mieszkowie. 

Pan Bartosz Walczak stwierdził, że należy się skupić na planowanych działaniach dotyczących 

przebudowy drogi od Żerkowa, ponieważ on oraz Zarząd będzie za to odpowiadał. Potwierdził, 

że wraz z panem Z. Kuzdżałem był u Starosty pleszewskiego jednak Zarząd Powiatu 

Pleszewskiego nie jest zainteresowany tym tematem. Starosta Powiatu Jarocińskiego powiedział, 

że wójt Gminy Czermin również nie wyraził żadnego zainteresowania. W związku z tym 

w pierwszym etapie należałoby przebudować odcinek Żerków-Kamień, natomiast w drugim 

etapie drogę w kierunku Dobieszczyzny. A jeżeli w bardziej odległym czasie będą środki to 

dodatkowo zostanie wykonany odcinek w kierunku Grabu. 

Sekretarz powiedział, że w treści uchwały należy uwzględnić przebieg przebudowywanej drogi, 

który zostanie wpisany w porozumienie. 

Pan Zbigniew Kuzdżał również zaproponował, aby taka informacja została wpisana w treści 

uchwały. 

Burmistrz stwierdził, że Wojewoda na łącznie 80 mln do rozdysponowania. Odniósł się do 

konkursu, gdzie Gmina Żerków się nie zakwalifikowała i nie otrzymała środków złącznej puli 

120 mln z Powiatu jarocińskiego. W związku z tym trzeba się starać, aby w obecnym rozdaniu 

środków udało się pozyskać jakieś pieniądze na drogę Lisew-Ludwinów. Trzeba po prostu się 

dogadać w taki sposób żeby Powiat pozyskał środki i nasza gmina. 

Radny Andrzej Stachowiak stwierdził, że trzeba rzeczywiście wszystkie zapisy uwzględnić 

w uchwale. Nadmienił, że kolejność budowy chodników była również uwzględniona, jednak na 

obecną chwilę się nie zgadza. Dodał, że według niego jeśli coś się ustala na piśmie a nie do 

końca jest w ten sposób realizowane to jest bezsensu 

Radny Janusz Szóstek powiedział, że w poprzedniej kadencji uchwalono, że będzie 

przebudowywana droga z Kotlina do Suchej, jednak została ona tylko zrobiona do miejscowości 

Parzew, ponieważ Powiat Pleszewski nie chciał przekazać środków i nie był zainteresowany 

wykonaniem 800 metrowego odcinka, w związku z powyższym droga stanęła na granicy 

miejscowości Parzew. Na obecną chwilę gmina Żerków jest właścicielem 800 metrowego 

odcinka i drogę ze Suchej do Parzewa należy dokończyć przy planowanej inwestycji. 

Pan Zbigniew Kuzdżał potwierdził, że rzeczywiście taka sytuacja miała miejsce i Pleszew nie 

był zainteresowany budową wymienionego odcinka drogi. Powiat w miarę środków wyrównał 
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drogę i doprowadził do takiego stanu w jakim jest obecnie. Większych możliwości nie było 

z uwagi na brak środków finansowych. 

Radny Janusz Szóstek stwierdził, ze należy się skupić na takich szczegółach. W odniesieniu do 

wypowiedzi radnego A. Stachowiaka powiedział, że rzeczywiście w uchwale była zapisana 

kolejność budowy chodników, a prace nie przebiegają zgodnie z zapisem, w związku z tym 

należy wszystko dokładnie ustalić, aby ponownie nie dochodziło do nieporozumień. Podkreślił, 

że jeśli dochodzi do jakichś zmian to należy również takową informację przekazać. 

Ustalono, że w treści uchwały wprowadzić zapis jak ma droga biegnąć 

Radny Wojciech Raś powiedział, że z pewnością radny A. Stachowiak nawiązuje do robót 

prowadzonych w Chrzanie. Panie radny, Pan doskonale wie, że na chodniki była procedura 

„Zaprojektuj i wybuduj”, na chodnik w Chrzanie projekt już był więc mogły rozpocząć się prace 

i rozpoczęły się. Jak powstaną projekty rozpoczną się budowy, bo termin wykonania robót jest 

do 15 listopada. Tego typu wypowiedzi są zupełnie niepotrzebne. Stwierdził, że kolejność 

według niego nie ma żadnego znaczenie i są to tylko niepotrzebne dyskusje przy zaproszonych 

gościach.  

Radny Andrzej Stachowiak – mnie nie chodzi to, że w Chrzanie jest budowany chodnik jako 

pierwszy, w Komorzu może wcale nie będzie, bo braknie pieniędzy, ale chodzi mi o sam fakt, 

zasadę, jeżeli przyjmuje się, że jakąkolwiek uchwałę to należy zgodnie z tym postępować. 

W odniesieniu do radnego W. Rasia powiedział: i sam za tą uchwałę rękę podniosłeś czyli 

zrobiłeś coś niezgodnego z prawem. Bo wiedziałeś, że tam projekty są porobione a tutaj nie ma. 

Pan Bartosz Walczak powiedział, że nie chce wchodzić w politykę gminy. Stwierdził, że nie 

chce rozmawiać w tej chwili jakie kiedyś były ustalenia odnośnie budżetu itd. Chcę rozmawiać 

o tym, co chcę z Państwem robić i jak to widzimy jako Zarząd tej kadencji. Padł temat 

i propozycja róbmy chodniki w Żerkowie, nie ma problemu. Z tego co pamiętam w piśmie, które 

było skierowane z gminy Żerków do Powiatu w następnej uchwale była kolejność chodników 

według rangi do wykonania. Jeśli nie starczyłoby pieniążków, wy Państwo jako Gmina Żerków 

i my nie dołożylibyśmy 150 tys. brakującej kwoty po przetargu, bo mieliśmy  700 tys. 

zabezpieczone, a wyszedł niecały milion i wtedy według kolejności, któryś chodnik musiałby 

wypaść bo brakło by pieniędzy. Jednak załapały się wszystkie, bo Państwo dołożyliście 

brakującą kwotę i my jako Powiat. Została podpisana umowa z wykonawcą, który wie, jaki jest 

jej zakres i przedmiot zgodnie z listą chodników. Tak jak było powiedziane to jest procedura: 

„Zaprojektuj i wybuduj”. Ja rozumiem wykonawcę, że jeśli na coś już ma projekt, a ma termin 

do połowy listopada to, jeśli tam gdzie może już robi, a w międzyczasie jak inne projekty będą 

powstawać to będą  robione następne chodniki, ponieważ jeśli wykonawca nie zrobi w terminie 

to będzie płacił karę za każdy dzień spóźnienia. Tak to wygląda. Jednak jeśli problemem jest to, 

że chcemy współpracować, bardzo się cieszyłem wraz z naszymi radnymi, że udało się załatwić 

chodniki, które zawsze były problematyczne i corocznie pojawiały się w budżecie. Jeśli nadal jest 

źle i źle się współpracuje z nami to ja Państwa bardzo przepraszam, ale nie wiem co możemy 

zrobić żeby było lepiej.  

Przewodnicząca – nie o to chodzi, tutaj nie mówimy o złej współpracy tylko chodziło nam 

o zapewnienie radnych Rady Miejskiej Żerkowa, że pieniążków wystarczy na wszystkie chodniki. 

Podejrzewam, że kolega ma właśnie o to obawę. 

Pana Bartosz Walczak – był ogłoszony przetarg w nim było wymienionych 7 chodników ich 

zakres rzeczowy, długości, standard w jakim mają zostać zrobione itd. Umowa w tej kwestii 

została podpisana. 

Przewodnicząca – czyli jesteśmy spokojni. 

Pan Zbigniew Kuzdżał – za tymi chodnikami naprawdę bardzo się nachodziłem i zależało mi na 

tym żeby byli wszyscy zadowoleni, czy to koalicja czy opozycja, obojętnie kto. Chciałem Panu 

powiedzieć Panie radny, że chodnik, który zostałby usunięty z listy zaplanowanych chodników 

jakby  nie starczyło pieniędzy to byłby to chodnik w Chrzanie, ale w związku z tym, że radni 
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postanowili dołożyć, był przetarg i wszystkie chodniki będą zrobione. Pani Honorata była przy 

przetargach i wie najlepiej, wszystko zależy od wykonawcy, nie wiem dlaczego wykonawca 

zaczął w Chrzanie.  

Pan Julian Zegar – Proszę Państwa, proszę zobaczyć w ostatnich trzech kadencjach Gmina 

Żerków w porównaniu do wszystkich gmin ma najwięcej zrobione np. Gmina Kotlin jest bardziej 

uboga, bo tam nie ma środków wcale i nie chcą do niczego dołożyć i dlatego idziemy w kierunku 

waszym, że zrobimy całą waszą drogę, a tak byłoby tylko zrobiona do Kamienia połowa i Kotlin 

musiałby mieć trochę zrobione. Jednak jeśli oni się nie dokładają to nie mają nic robione.   

Przewodnicząca powiedziała, że radnym zależy na najlepszej współpracy oraz na tym, żeby jak 

najwięcej było zrobione wspólnymi siłami. 

Pan Bartosz Walczak powiedział, że na 19 radnych powiatowych jest 16 radnych z koalicji, 

a z Gminy Żerków 3 radnych. W związku z tym należy mieć porównanie i odniesienie 

w stosunku do całości i wszystko jest brane pod uwagę w taki sposób, aby wszyscy z tego mieli 

korzyści. 

Wiceprzewodniczący powiedział, że o chęci współpracy Gminy Żerków z Powiatem dowodzi 

historia. Dodał, że Gmina Żerków przez ostatnie trzy kadencje stara się współpracować, a efekty 

są widoczne. Następnie zwrócił się z zapytaniem jak wygląda współpraca Starostwa z innymi 

ościennymi gminami? 

Pan Bartosz Walczak powiedział, że każda gmina współpracuje z Powiatem w miarę swoich 

możliwości finansowych. Nadmienił, że na obecną chwilę największe możliwości finansowe 

posiada Gmina Jarocin. Dodał, że najlepiej Powiatowi współpracuje się z Gminą Żerków 

i Gminą Jarocin, ponieważ zawsze można z nimi dojść do porozumienia w kwestii 

współfinansowania. Natomiast Gmina Jaraczewo i Gmina Kotlin współfinansują zadania 

w miarę swoich możliwości finansowych. Jednak są to Gminy, które nie przeznaczają zbyt 

dużych środków finansowych na realizację wspólnych zadań z Powiatem. W poprzednim roku 

w Jaraczewie powstała schetynówka w bieżącym roku zostało tam tylko wykonane 

powierzchniowe utrwalenie dróg w ramach bieżących remontów dróg. Planowano w bieżącym 

roku składać wniosek na schetynówke w Jaraczewie jednak został on przesunięty na kolejny rok. 

Zaistniała sytuacja została spowodowana problemami z projektem technicznym z uwagi na brak 

podkładów geodezyjnych na odcinku 3 km długości trasy oraz problem finansowy, ponieważ 

Burmistrz planuje złożyć wniosek do schetynówek na przebudowę dróg gminnych i brakuje mu 

środków, aby wziąć udział w zadaniu powiatowym. Następnie poinformował, że Gmina Kotlin 

jest najbiedniejszą gminą w Powiecie jarocińskim i w związku z tym mają małe możliwości 

inwestycyjne. Na kolejny rok nie są brane pod uwagę żadne inwestycje w Gminie Kotlin. 

W gminach, gdzie jest wola współpracy to coś powstaje natomiast tam  gdzie jej nie ma trudno 

jest działać.  

Przewodnicząca – czy w projekcie uchwały w Powiecie zostało ujęte udzielenie pomocy 

finansowej dla Gminy Żerków na przebudowę drogi Lisew-Ludwinów? 

Pan Bartosz Walczak poinformował, że na obecną chwile jeszcze taki zapis nie został 

uwzględniony. Konieczne będzie zwołanie sesji nadzwyczajnej w celu uwzględnienia zapisu. 

Przewodnicząca poinformowała, że pismo z Gminy Żerków zostało w tej kwestii wystosowane 

do Powiatu. 

Pan Bartosz Walczak powiedział, że obecne spotkanie miało na celu omówienie wszystkich 

szczegółów i konkretów związanych z istotą sprawy, ostatecznie uchwała zostanie podjęta na 

sesji nadzwyczajnej. Najważniejsze jest, aby zostały w uchwale zawarte wymagania ze strony 

Gminy Żerków. 

Przewodnicząca powiedziała, że Rada Miejska Żerkowa jest otwarta na rozmowy i propozycje 

oraz skora do współpracy z Powiatem. 

Pan Bartosz Walczak - bardzo się cieszę, że przystąpiono do realizacji budowy chodników. 

Zadania będą realizowane proporcjonalnie do przekazanych środków z danej gminy.  
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Radna Maria Sołtysiak zwróciła się z zapytaniem do Skarbnika, czy gmina jest w stanie 

udźwignąć taki ciężar? 

Pan Julian Zegar powiedział, że należy pamiętać, że w uchwale zostanie uwzględniona kwota  

przed przetargiem, a po przetargu z pewnością ona spadnie. 

Skarbnik Gminy odpowiedział, że sytuacja jest bardzo dobra, ponieważ zadłużenie wynosi 5%. 

Dodała, że nie musi to zostać wpisane do WPFu, ponieważ w projekcie budżetu na kolejny rok 

zostanie uwzględniona pomoc finansowa  dla Powiatu. 

Radna Maria Sołtysiak – a ścieżka rowerowa? 

Skarbnik poinformowała, że ścieżka zostanie dopiero uwzględniona na 2018 rok. 

Starosta poinformował, że prace projektowe nad ścieżką rowerową są bardzo zaawansowane 

i zbliżają się ku końcowi. Nadmienił, że chciałby poznać opinię rady  w kwestii zabezpieczenia 

środków na budowę ścieżki rowerowej. Dodał, że Burmistrz Jarocina i Żerkowa oraz Powiat 

uznają, że jest to idealna inwestycja. Powiedział, że według niego Gmina Żerków powinna być 

stolicą turystyczną regionu, a ścieżka rowerowa będzie pierwszym etapem ku temu, aby 

zapewnić tego typu bezpieczne połączenie dla turystów.  

Skarbnik powiedziała, że inwestycja powinna być wpisana w WPFie Powiatu. Dodała, że Gmina 

Żerków jest w tak dobrej sytuacji finansowej, że wystarczy wpisać pomoc finansową do projektu 

budżetu na dany rok. Jeśli rada wyrazi zgodę to w takich sytuacjach nie ma żadnych przeszkód. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz zwrócił się z prośbą do radnego Z. Kuzdżała o interwencję 

w sprawie usunięcia starych lip zlokalizowanych pomiędzy panem K. a panem W. Nadmienił, że 

w tej kwestii rozmawiał już z projektantem, który miał również monitować w tej sprawie, jednak 

nie wie jak sprawa wygląda na obecną chwilę. 

Pan Zbigniew Kuzdżał powiedział, że zna temat i zorientuje się, co w tej kwestii planuje się 

zrobić. 

Pan Bartosz Walczak również zapewniał, że zostanie to sprawdzone. 

Burmistrz podziękował Panu staroście za wizytę i rozmowę, następnie przypomniał, że 

współpraca jest dobra i należy mieć nadzieje, że nadal będzie się układała.  

Skarbnik zwróciła się z prośbą, aby w treści uchwały uwzględnić zapis, że będzie to droga od 

Żerkowa przez Dobieszczyznę w kierunku drogi wojewódzkiej do Parzewa.  

Pan Bartosz Walczak poinformował, że Pani Honorata Śmigielska będzie kontaktowała się 

osobą odpowiedzialną za ten temat w urzędzie w Żerkowie. Następnie poinformował, że 15 mln 

obligacji zaciągnięto na inwestycje drogowe i chodnikowe na bieżącą kadencję, na obecną 

chwile Powiat jest w trakcie zaciągania 10 mln  na modernizację trzech oddziałów szpitala 

(ginekologia-położnictwo, noworodki –dziecięcy, wewnętrzny). Modernizacja musi zostać 

przeprowadzona, aby umożliwić funkcjonowanie szpitala zgodnie z nowymi przepisami. Jeśli 

wszystko się uda zostanie stworzony oddział opieki paliatywnej oraz stacja dializ.  

Radna Maria Sołtysiak zaproponowała, aby w inwestycjach drogowych Powiat uwzględnił 

odcinek drogi w Stęgoszy od krzyżówki w kierunku Chrzana. 

Pana Bartosz Walczak powiedział, że zadanie może zostać uwzględnione w budżecie na kolejny 

rok w ramach bieżącego utrzymania dróg. 

Pan Zbigniew Kuzdżał poinformował, że miało to zostać zrobione w bieżącym roku jednak, 

z powodu konieczności wykonania remontu drogi w kierunku Kretkowa zabrakło środków 

finansowych i zadanie musiało zostać przesunięte w czasie.  

Radna Maria Sołtysiak powiedziała, że wszystko rozumie, jednak według niej nie ma sensu już 

łatanie dziur na drodze w Stęgoszy, należałoby wylać nowy dywanik. 

Pan Zbigniew Kuzdżał – w bieżącym roku nie jesteśmy w stanie zrobić nowego dywanika 

w Stęgoszy. 

Pan Bartosz Walczak – podsumowując Panie Burmistrzu, kwestie finansowe są dogadane, 

Państwo wywołacie odpowiednią uchwałę, my również. Treść zostanie wspólnie przygotowana 

przez urzędy. Chciałbym podziękować za możliwość spotkania, a Panu Burmistrzowi za 
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zaproszenie. (…) Zależy nam na tym żeby współpracować, obojętnie z jaką gminą i bez względu 

na to kto, ma jakie poglądy itd. I dzięki temu albo pewne rzeczy będą, albo nie. Cieszę się, że 

z gminą Żerków współpraca jest i będzie się dobrze działo pod kątem dróg.   

Burmistrz - moje prośba jest w druga stronę, aby Powiat wywołał uchwałę na pomoc finansowa 

dla gminy Żerków na drogę w Ludwinowie w kwocie 500 tys. zł.  

Przewodnicząca podziękowała Staroście i pozostałym gościom, dodając, że współpraca 

naprawdę dobrze się układa i że ma nadzieje, że jeżeli zajdzie konieczność to Starosta spotka się 

ponownie z Radą Miejską Żerkowa. 

Pan Bartosz Walczak powiedział, że nie widzi w tej kwestii problemu i jest otwarty na spotkania 

i rozmowy. 

Przewodnicząca podkreśliła, że każda dobra współpraca opiera się przede wszystkim na 

rozmowach. 

Burmistrz podziękował również za przybycie zaproszonym gościom oraz zaprosił na imprezę 

z okazji „Zakończenie lata” na dzień 4 września oraz na wyścigi kolarskie.  

Po przerwie Przewodnicząca zapytała radnych jakie jest ich zdanie w tej kwestii? 

Radni optowali za przebudową drogi idącą przez Dobieszczyznę. 

Wiceprzewodniczący zapytał, które drogi na terenie Gminy Żerków wymagają pilnej interwencji 

i będą powodowały konkretniejsze wydatki? 

Burmistrz poinformował, że pilnej interwencji wymaga droga Lisew-Ludwinów. Jest to 

najgorsza pod względem technicznym droga w gminie. Jednak trudno powiedzieć czy uda się 

pozyskać dofinansowanie od Wojewody. W złym stanie technicznym jest również droga 

powiatowa Żerków-Bieździadów jednak musi ona jeszcze poczekać. 

Radny Janusz Szóstek powiedział, że również należy koniecznie ratować drogę w Siekierzynie.  

Burmistrz powiedział, że rzeczywiście jeśli nic tam natychmiast nie będzie zrobione to droga 

podczas zimy może do końca ulec zniszczeniu. Dodał, że w możliwie krótkim czasie postara się 

dowiedzieć, co w kwestii tej drogi będzie można zrobić. 

Wiceprzewodniczący – a droga w kierunku Lgowa? 

Burmistrz powiedział, że droga ta nie jest w najgorszym stanie technicznym, przy drodze zostały 

również wykoszone i uporządkowane pobocza. 

Radny Andrzej Stachowiak stwierdził, że niestety, ale należy zwrócić uwagę, że w całej gminie 

drogi są w katastrofalnym stanie. Stwierdził, że według niego w Gminie Żerków jest wiele 

innych dróg w gorszym stanie niż droga w kierunku Dobieszczyzny. Należałoby się również 

dowiedzieć czy w projekcie została ujęta przebudowa mostu. 

Radny Wojciech Raś powiedział, że przebudowa mostu nie jest ujęta w projekcie. 

Burmistrz powiedział, że mało kto to pamięta jednak wraz z Zarządem Dróg Powiatowych na 

ulicy Kolejowej uratowano przepust. Podobna sytuacja miała mieć miejsce w Ludwinowie, 

jednak po głębszych analizach zrezygnowano z tego. 

Burmistrz poinformował, że bliższych informacji dotyczących projektu przebudowy drogi 

będzie mógł udzielić na sesji. chodnik w Żółkowie prawdopodobnie ma powstać po prawej 

stronie, ponadto zaplanowano wykonanie poszerzenia na ścieżkę rowerową. 

Radna Wioletta Rogozińska-Świątek poinformowała, że w Kamieniu planuje się przestawienie 

wiaty przystankowej, ponieważ po opadach stoi ona we wodzie. 

Radny Janusz Szóstek zwrócił uwagę, że priorytetem podczas przebudowy drogi powinno być 

zrobienie mostu na Lutyni. 

Radny Wojciech Raś stwierdził, że tego typu uwagi powinny zostać przedstawione w trakcie 

wizyty Starosty. 

Radny Janusz Szóstek zwrócił uwagę, że to są tylko sugestie, ponieważ wszystkim zajmują się 

fachowcy. 
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Radny Wojciech Raś podkreślił, że drogę w kierunku Dobieszczyzny projektuje ten sam 

projektant, co drogę Lisew-Ludwinów. Dodał, że Burmistrz nie powinien mieć problemów 

z ustaleniem szczegółów. 

Radny Janusz Szóstek powiedział, że trzeba przedyskutować dobrze temat drogi, do której 

gmina ma dołożyć. Należy w porozumieniu uwzględnić, że konieczne będzie wykonanie dwóch 

mostów. 

Radny Jan Barański powiedział, że według niego niektórzy radni są przeciwko Dobieszczyźnie, 

ponieważ nie chcą wyrazić zgody na zakup samochodu, ani nie chcą, aby została przebudowana 

droga przez Dobieszczyznę. 

Radny Janusz Szóstek stwierdził, że radny J. Barański źle go zrozumiał, nie jest mowa o drodze 

tylko o moście. 

Radny Jan Barański – Andrzej powiedział, że droga nie powinna iść przez Dobieszczyznę. 

Radny Andrzej Stachowiak podkreślił, że radny J. Barański powinien uważniej słuchać tego co 

mówią inni radni. Ja nie powiedziałem, że nie przez Dobieszczyznę, tylko powiedziałem 

wyraźnie, że droga do Dobieszczyzny.  

Radny Jan Barański – powiedziałeś, że Dobieszczyzna ma dobre drogi. 

Radny Andrzej Stachowiak – powiedziałem, że droga na Dobieszczyznę nie jest jeszcze złą 

drogą w porównaniu z innymi drogami na terenie Gminy Żerków. 

Radny Jan Barański stwierdził, że wszyscy będą się cieszyć w Dobieszczyźnie i wszystkie 

inwestycje zaplanowane w budżecie powinny być wykonane. 

Radny Andrzej Stachowiak powiedział, że droga przecież może iść przez Dobieszczyznę, po 

czym dodał, że nie wierzy, że Powiat to tak zrobi. Nadmienił, że na obecną chwilę jest mowa 

o robieniu drogi do Kamienia w związku z czym nie ma sensu robić zamieszania. 

Radna Wioletta Rogozińska-Świątek podkreśliła, że dzięki przebudowie drogi w Kamieniu 

mieszkańcy będą mieli chodnik, tak jak jest w wielu innych miejscowościach.  

Radny Wojciech Raś stwierdził, że uwagi kierowane przez radnego A. Stachowiaka powinny 

zostać przedstawione w obecności Starosty. 

Radny Janusz Szóstek powiedział, że od wyborów było to pierwsze spotkanie ze Starostą 

podczas, którego doszło do uzgodnień, jednak należy jeszcze pewne uwagi uwzględnić 

i rozwiązać pewne problemy. 

Radny Jan Barański podkreślił, że trzeba wykorzystać szansę jaką daje Starosta.  

Radni zgodzili się z radnym J. Barańskim. 

Radna Ewa Marek-Skiba poinformowała, że zgadza się z radnym A. Stachowiakiem, że stan 

techniczny dróg na terenie gminy jest bardzo zły. 

Wiceprzewodniczący – na początku rozmowy Pana Burmistrza jak przedstawiał problem była 

mowa, że my te pieniądze chcemy pożyczyć, które do nas wrócą. Natomiast potem nie było już 

mowy jak mówił Pan Starosta. Czy ja tak słyszałem?, czy ja się pomyliłem, czy tak było? 

Radni stwierdzili, że rzeczywiście tak było. 

W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca przeszła do omawiania kolejnego punktu 

posiedzenia. 

 

Ad. 3 Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2016 roku.  

Skarbnik gminy wyjaśniła, że radni otrzymali informację z wykonania budżetu. Wykonanie 

budżetu jest bardzo dobre, wskaźnik zadłużenia jest bardzo mały. Ponadto powiedziała, że 

dłużnicy zaczęli spłacać należności.  

Skarbnik powiedział, że nakłady na wykonanie inwestycji zawsze w I półroczu są niższe ze 

względu na przetargi i „procedury papierkowe”, w związku z tym wykonanie inwestycji jest 

na niskim poziomie. Jednak niektóre zadania takie jak np. droga w Przybysławiu, droga 

w Miniszewie. Planuje się do końca roku wykonanie wszystkich zaplanowanych inwestycji. 

Trudno powiedzieć, jak potoczy się temat budowy kanalizacji na osiedlu w Żerkowie. Jeżeli 
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nie zostaną wszystkie zadania wykonane to planowany w projekcie budżetu kredyt zostanie 

zaciągnięty w mniejszej kwocie, możliwe, że będzie to 1 mln zł.  

Burmistrz poinformował, że dokumentacja dotycząca budowy sieci kanalizacyjnej na osiedlu 

w Żerkowie jest w trakcie przygotowywania. Na obecną chwilę ceny robót są w miarę tanie, 

ponieważ niewiele samorządów inwestuje z uwagi na fakt, że jeszcze nie udało im się 

pozyskać środków zewnętrznych. Wypłaty dofinansowania na lata 2014-2020 jeszcze się nie 

rozpoczęły. Na razie samorządy startują w konkursach. 

Burmistrz poinformował, że w kolejnym dniu przyjedzie dyrektor WZIRu na wizytację 

Lutyni od Podlesia do Raszew. Zostanie podęta decyzja o usunięciu drzew, które spadły do 

rzeki oraz zamulenia, które pojawiło się na jej dnie. 

Komisja nie wniosła uwag do sprawozdania. 

 

Ad. 4 Spotkanie z dyrektorami szkół z terenu Gminy Żerków 

Przewodnicząca przywitała dyrektorów i poprosiła o przedstawienie informacji ze spotkania  

z Kuratorem. Następnie powitała nowego dyrektora Gimnazjum pana Wojciecha Tomalaka. 

Przewodnicząca przypomniała o składaniu wiązanek pod pomnikiem w Żerkowie dnia  

1 września 2016 r o godz. 10:00. Poprosiła dyrektorów szkół o wytypowanie spośród dzieci  

delegacji z poszczególnych placówek oświatowych.  

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu panią Mariole Zawal Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Komorzu Przybysławskim. 

Pani Mariola Zawal poinformowała, że w roku szkolnym, 2016/2017 w Szkole Podstawowej 

w Komorzu będzie 8 oddziałów (6 szkolnych i 2 przedszkolne). Do szkoły będzie uczęszczać 

108 dzieci. Zatrudnienie pozostaje bez zmian zgodnie z arkuszem organizacyjnym 

(15 nauczycieli w tym 9 na pełen etat i 6 uzupełniających etatów stanowi to łącznie 12,93 

etatu, pracownicy administracji i obsługi liczą 8 osób (2 osoby na pełen etat i 6 osób 

o niepełnym etacie). Łącznie dwoma autobusami będzie dowożonych 47 dzieci, a odwożone 

będą jednym autobusem. Zostały przeprowadzone drobne remonty w własnym zakresie.  

Następnie poinformowała, że podczas spotkania w kuratorium dyrektorzy dowiedzieli się, że 

trzeba cierpliwie czekać, ponieważ największe zmiany będą od 1 września 2017 roku. 

Ostateczna informacja z kuratorium ma zostać przekazana do 25 września 2016 roku. Główne 

zmiany dotyczą: zmiany w awansach zawodowych, brak obowiązku szkolnego u dzieci 6-

letnich, brak sprawdzianów klas szóstych, zmiany w rozliczaniu godzin, połączenie programu 

profilaktycznego z programem wychowawczym.  

Pani Danuta Wilak dopowiedziała, że największa zmiana będzie polegała na tym, że arkusz 

organizacji pracy szkoły będzie musiał zostać zaopiniowany przez kuratorium. Głównej 

oceny dyrektora szkoły dokonuje kuratorium, a organ prowadzący dokonuje cząstkowej  

oceny. Rozpoczyna się powrót do wizytatorów w szkole. 

Wiceprzewodniczący – jak będzie nazywała się szkoła po wprowadzeniu reformy?  

Pani Danuta Wilak poinformowała, że planowano żeby szkoła nosiła nazwę „Szkoła 

Powszechna”, jednak ostatecznie postanowiono, że będzie nosiła nazwę „Szkoły 

Podstawowej”. Dodała, że od następnego roku szkolnego będzie stopniowo wygaszane 

gimnazjum, a wprowadza się klasę 7 i 8. Szkoła ośmioklasowa z pewnością jest przed nami 

i jest to nieuniknione. 

Sekretarz zwrócił się z zapytaniem czy w sprawie arkuszu organizacyjnego opinia kuratorium 

musi być pozytywna czy jak to będzie wyglądało? 

Pani Danuta Wilak poinformowała, że wizytator będzie sprawdzał czy arkusz organizacyjny 

jest zrobiony odpowiednio, czy są godziny w odpowiedni sposób rozpisane oraz czy 

zatrudnienie jest zgodne z kwalifikacjami. 

Radny Wojciech Raś – czy od 1 września 2017 będzie już klasa 7? 

Pani Danuta Wilak – tak. 
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Sekretarz – czy są już w tej kwestii jakieś rozporządzenia? 

Pani Danuta Wilak – rozporządzenia mają się pojawić w najbliższym czasie.  

Sekretarz zwrócił się z zapytaniem, jak będzie wyglądała kwestia subwencji? 

Pani Alina Kasprzak poinformowała, że subwencja na dziecko ma wzrosnąć. Dodała, że dużo 

uwagi zostało poświęcone nauczycielom nauczania wczesnoszkolnego z językiem obcym.  

Pani Mariola Zawal powiedziała, że w okresie przejściowym do roku 2020 w oddziałach 

przedszkolnych powinien być zatrudniony specjalista do najmłodszych dzieci.  

Przewodnicząca stwierdziła, że w ciągu najbliższego roku powinno się wszystko 

ustabilizować i wyjaśnić. 

Pani Alina Kasprzak podsumowała, że spotkanie w kuratorium przebiegło w miłej, spokojnej 

i przyjaznej atmosferze, w trakcie spotkania udało się pozyskać wiele konkretnych informacji.  

Burmistrz  powiedział, że jeśli kładzie się duży nacisk na wychowanie wczesnoszkolne 

z językiem obcym, w takim razie zapytał co z matematyką? 

Pani Alina Kasprzak powiedziała, że ten temat nie został poruszony. 

Pani Mariola Zawal – z matematyką to jest tak, że cofa się podstawę  programową w zerówce 

i w przedszkolu. Wracamy do czasów, gdzie dzieci uczą się liczyć pisać i czytać, a nie jak do 

tej pory było, że wszystko odbywało się tylko poprzez zabawę. 

Burmistrz  powiedział, że należy to egzekwować od kadry, ponieważ to jest najważniejsza 

rzecz. Dzieci mają czas na zabawę w domu a w szkole mają się uczyć. 

Pani Alina Kasprzak podkreśliła, że następuje powrót do podstawy programowej z 1999 roku. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w trakcie to wszystko jeszcze może się zmienić. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu panią Alinę Kasprzak 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Żerkowie. 

Pani Alina Kasprzak poinformowała, że w Szkole Podstawowej w Żerkowie jest 364 dzieci 

w 20 oddziałach. W stosunku do poprzedniego roku szkolnego w bieżącym będzie jeden 

oddział mniej, zatrudnienie pozostało bez zmian zarówno w kadrze nauczycielskiej jak 

i w obsłudze. Obecnie jest 170 dzieci dojeżdżających. Z uwagi na dużą ilość dzieci 

rozpoczęcie roku szkolnego odbywa się w dwóch turach.  

Szkoła na ulicy Cmentarnej pomimo odpoczynku letniego pod względem remontów jest 

w pełni przygotowana, a na ulicy Kolejowej również wszystko będzie na czas.  

Pani Alina Kasprzak podziękowała Radzie za przekazanie środków i umożliwienie 

przeprowadzenia remontów w Sz.P. przy ulicy Kolejowe, ponieważ dopiero teraz stała się to 

placówka szkolna z prawdziwego zdarzenia. 

Przewodnicząca – czyli została rozwiązana sprawa stołówki? 

Pani Alina Kasprzak – powstała stołówka, szatnia, świetlica, dodała, że stołówka szkolna 

ruszy od 12 września. Poinformowała, że dzięki zmianom w budynku na ulicy Kolejowej 

udało się dodatkowo pozyskać dwie sale lekcyjne. Dodała, że każdy oddział od pierwszego 

września będzie miał swoją salę lekcyjną i będzie jednozmianowość. 

Przewodnicząca podziękowała pani Alinie Kasprzak za przekazane informacje i poprosiła 

panią Marię Pawlaczyk Dyrektora Publicznego Przedszkola w Żerkowie o zabranie głosu. 

Pani Maria Pawlaczyk poinformowała, że w Publicznym Przedszkolu w Żerkowie jest 125 

dzieci. Dwoje dzieci 3-letnich z listy oczekujących w dniu dzisiejszym dostało się jeszcze do 

przedszkola. jedna grupa 3-latków liczy 25 dzieci, dwie grupy dzieci 4-letnich liczą po 25, 

jedna grupa 5-latków 25 dzieci oraz jedna grupa dzieci 5 i 6 –letnich również licząca 25 osób 

(21- 6-latków i 4- 5-latków). Przedszkole jest przygotowane do rozpoczęcia roku szkolnego, 

przedszkole zostało pomalowane, zakupiono nowy dywan, nowe zabawki, naprawiono drzwi 

wejściowe, zaktualizowano wszystkie przeglądy dotyczące budynku. Podsumowując 

przedszkole jest gotowe w dniu pierwszego września do przyjęcia dzieci. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu panią Danutę Wilak 

dyrektora ze Szkoły Podstawowej w Dobieszczyźnie. 



18 

 

Pani Danuta Wilak poinformowała, że w roku szkolnym 2016/2017 do Szkoły Podstawowej 

w Dobieszczyźnie będzie uczęszczało 154 dzieci z czego 50 dzieci licząc dwa oddziały 

przedszkolne. W porównaniu do arkusza organizacyjnego są dwie godziny mniej w skali 

tygodnia, było 270, obecnie jest 168 godzin. Zmiana zaistniała z uwagi na fakt, że dziecko 

z chorobą aspargera nie ma nauczania wspomagającego tylko ma nauczanie indywidualne, 

które zostało przeznaczone tylko na język polski, matematykę i historię, na pozostałych 

przedmiotach dziecko uczestniczy normalnie w zajęciach. 

Przewodnicząca – w której klasie jest dziecko? 

Pani Danuta Wilak – dziecko jest w klasie szóstej. 

Pani Danuta Wilak poinformowała, ze zatrudnienie wynosi 12,78 etatu nauczycielskiego, 4,78 

etatu wynosi zatrudniona obsługa oraz 0,5 etatu sekretarki. Do szkoły jest dowożonych 48 

uczniów z kierunku Sucha-Sierszew oraz z kierunku Prusinowa. W kwestii dowozów nic się 

nie zmieniło w stosunku do poprzedniego roku. Dzieci są dowożone dwoma autobusami 

natomiast odwożone są jednym autobusem. W szkole jest troje dzieci z orzeczeniami 

z poradni psychologiczno-pedagogicznej. Zajęcia w szkole rozpoczynają się o godzinie 8:35, 

a kończą się o 14:05. Dzieci po skończonych zajęciach mają zapewnioną opiekę na świetlicy 

szkolnej. 

Przewodnicząca podziękowała pani Danucie Wilak za przedstawione informacje i poprosiła 

o zabranie głosu panię Lidię Purolnik Dyrektora Szkoły Podstawowej w Chrzanie. 

Pani Lidia Purolnik – Szkoła Podstawowa w Chrzanie liczy 8 oddziałów, w tym dwa oddziały 

przedszkolne (31 dzieci), oprócz tego w klasach I-VI jest 83 uczniów. W kwestii zatrudnienia 

nic się nie zmieniło, oprócz tego, ze pani E. Janicka  będzie wykorzystywała urlop na 

podratowanie zdrowia a godziny przejmą inni nauczyciele zatrudnieni w szkole. Dowożonych 

jest 48 uczniów z Chrzana do budynku w Stęgoszy oraz ze Stęgoszy do budynku w Chrzanie. 

Godziny dowozów i odwozów pozostają bez zmian.  W trakcie wakacji zostały pomalowane 

trzy klasy (1- Stęgosz, 2- Chrzan), został pomalowany pokój nauczycielski, założono 

wykładzinę w klasach oraz zamontowano umywalkę w Stęgoszy na piętrze, ponieważ 

dotychczas jej nie było, odrestaurowano drzwi wejściowe. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu pana Wojciecha 

Tomalaka dyrektora Gimnazjum w Żerkowie. 

Pan Wojciech Tomalak – poinformował, że do Gimnazjum w roku szkolnym 2016/2017 

uczęszczać będzie 336 uczniów. Szkoła zorganizowana jest w 15 oddziałach oraz dodatkowo 

jeden oddział specjalny w Ośrodku Wsparcia w Raszewach. Pełnozatrudnionych jest 30 osób, 

niepełnozatrudnionych jest 13 osób (6,18 etatu), obsługa administracji 10 osób (7,25) 

i dodatkowo 1 etat czyli łącznie 8,25. W stosunku do roku szkolnego 2015/2016 następuje 

spadek godzin o 14 wcześniej było 708, a obecnie jest 794.  W dowozach nie planuje się 

większych zmian. 

Przewodnicząca – czy kwestia świetlicy jest również rozwiązana? 

Pan Wojciech Tomalak powiedział, że temat świetlicy jest rozwiązany. Dwie godziny zajęć 

podczas, których dzieci pozostają w świetlicy zostało przeznaczone na pracę z uczniem, 

2 godziny zajęć nauczyciele przeznaczają na pracę z dzieckiem i to jest włączone w okres 

między lekcjami, w związku z tym będą musieli uczestniczyć w zajęciach wszyscy 

uczniowie.  

Radna Maria Sołtysiak – czy koła zainteresowań będą połączone ze świetlicami, czy to będzie 

coś dodatkowego? 

Pan Wojciech Tomalak poinformował, że 4 i 5 godzina w środę przeznaczona jest na koła 

zainteresowań, natomiast podczas dwóch godzin pobytu w świetlicy uczniowie mają 

możliwość konfrontacji swoich problemów z nauczycielami. Nie zawsze w świetlicy będzie 

nauczyciel uczący dane dziecko, jednak zawsze będzie tam matematyk, polonista, nauczyciel 

z nauk przyrodniczych oraz humanistycznych. 
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Radna Maria Sołtysiak – czy świetlica jest obowiązkowa? 

Pan Wojciech Tomalak – tak, świetlica jest obowiązkowa, ponieważ gdyby tak nie było dzieci 

nie prosiłyby o pomoc nauczycieli, a nie zawsze jest tak, że rodzice potrafią pomóc uczniowi. 

Radna Maria Sołtysiak – a jak wygląda kwestia testów gimnazjalnych? 

Pan Wojciech Tomalak poinformował, że w tej kwestii wszystko pozostaje bez zmian, nadal 

uczniowie klas trzecich będą zobowiązane do ich pisania.  

Burmistrz podkreślił, że wprowadzone w gimnazjum działania są z pewnością potrzebne, 

ponieważ ewaluacja po czasie pokazuje, że zmarnowaliśmy cały rok i nie za dużo tej wiedzy 

zostało wtłoczone. Następnie zwrócił się z zapytaniem jak z punktu formalnego po 

wprowadzonych zmianach będzie wyglądać sprawa płac nauczycieli, żeby w późniejszym 

okresie nie doszło do jakichś nieporozumień? 

Pan Wojciech Tomalak poinformował, że w tej kwestii nic się nie zmienia, to jest w ramach 

40 godzin pracy. Pozornie może to wyglądać na wydłużenie pracy nauczyciela, jednak 

w praktyce zostanie to dopracowane do końca to będzie z pewnością przyjemniej się 

pracowało. I pewne metody w przyszłości będzie można wykorzystać podczas zajęć 

lekcyjnych. 

Skarbnik – czy obowiązkowa świetlica przyczyni się do zmniejszenia ilości dowozów? 

Pan Wojciech Tomalak – zajęcia świetlicowe wypełniają czas dzieciom oczekującym na 

odwozy 

Przewodnicząca podziękowała dyrektorom za przedstawione informacje życząc zdrowia 

i wszelkiej pomyślności w nowym roku szkolnym 2016/2017. 

 

Ad. 5 Sprawy bieżące 

Burmistrz poinformował, że podpisano akt notarialny w sprawie przekazania działki 515/2 w 

Ludwinowie. Działka została wykupiona za kwotę 40 tys. zł. Trudno powiedzieć, jakie 

działania w tej kwestii podejmie pan T. 

Przewodnicząca poinformował, że w związku z wątpliwościami radnych związanymi z 

przekazaniem środków finansowych dla Powiatu, zaproponowała spotkanie  godzinę przed 

sesją, aby ostatecznie wspólnie wypracować zdanie w tym temacie. 

Burmistrz poinformował, że w kolejnym dniu przyjedzie dyrektor WZIRu na wizytację 

Lutyni od Podlesia do Raszew. Zostanie podęta decyzja o usunięciu rzew oraz zamulenia, 

które pojawiło się na dnie rzeki. 

 

Ad. 6 Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca o godzinie 17.40
 
zamknęła 

wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. 
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